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Први потпредседник Владе и министар спољних послова Републике Србије Ивица Дачић
поновио је данас да је Београд опредељен за дијалог са Приштином али да ће разговоре
наставити када добије конкретне информације о убиству Оливера Ивановића.

  

  Он је на ручку са амбасадорима држава чланица ЕУ, чији домаћин је био шеф
Делегације ЕУ у Београду Сем Фабрици нагласио да Београд од приштинских власти и
међународних институција присутних на Косову и Метохији очекујемо да што пре
пронађу и процесуирају одговорне.   

- Убиство Ивановића представља претњу за стабилност региона и наставак дијалога о
нормализацији односа Београда и Приштине - истакао је Дачић.

  

Он је истовремемно подвукао да пуноправно чланство у ЕУ остаје апсолутни
спољнополитички приоритет Србије.

  

У том смислу, најављена Стратегије о проширењу би требало да пружи конкретизацију
позитивних и охрабрујућих порука председника Европске комисије Јункера, рекао је
Дачић, саопштило је Министарство спољних послова Србије.

  

Изразио је уверење да ће објављивање 2025. године, као године потенцијалног
следећег проширења имати изузетно позитиван ефекат на подршку градјана уласку у
ЕУ и истовремено показати да европске државе сматрају Србију будућим равноправним
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делом Уније.

  

Посебно је поздравио одлуку бугарског председавања Савету ЕУ да организује Самит
ЕУ-ЗБ у мају 2018. године, што јасно указује да је Балкан поново у фокусу.

  

Такође, изразио је наду да ће наредни Извештај Европске комисије о проширењу
констатовати напредак који је постигнут и одати признање напорима и раду Србије на
свеобухватним реформама.

  

Признање Косова - бајка, учлањење у УН - фатаморгана

  

Министар спољних послова Србије Ивица Дачић рекао је да би било добро када би се
дошло до трајног решења с Приштином. Он је евентуални пристанак Србије на чланство
Косова у Уједињеним нацијама назвао фатаморганом.

  

"Било би добро када би се дошло до трајног решења. Али када на Западу говоре о
решењу за Косово, они углавном мисле да ми треба да прихватимо једнострано
проглашену независност Косова, а то је бајка. То да Србија призна Косово, да Косово
добије столицу у УН, да ми сугеришемо Русији да гласа за то, то није бајка, то је
фатаморгана. Од тога нема ништа", казао је Дачић за Радио-телевизију Војводине.

  

Иако о том питању одлучује Савет безбедности, додао је Дачић, питање чланства
Косова у УН заправо зависи од става Србије, јер ће Русија и Кина поштовати њен став.

  

Упитан да ли се његов став разликује од става председника Србије Александра Вучића
који је рекао да чланство Косова у УН може бити разматрано ако Србија добије нешто
заузврат, Дачић је рекао да се "може разговарати о свим тим варијантама ако постоји
неко трајно решење, ако постоји договор Београд и Приштине".

  

"Ми желимо да се ово питање реши што пре. Али ако друга страна мисли да је оно

 2 / 4



Ивица Дачић: Дијалог с Приштином кад добијемо информације о убиству Ивановића, ЕУ остаје апсолутни приоритет; признање "Косова" - бајка, учлањење у УН - фатаморгана
понедељак, 22 јануар 2018 20:02

решено, да ми само треба да признамо независност Косова и тиме се као додворимо
Западу да бисмо ушли у ЕУ, не видим да је то пут који Србија може да прихвати. И зато
сам рекао да су то бајке", навео је Дачић.

  

Говорећи о Нацрту стратегије ЕУ за Западни Балкан у којем пише да ће ЕУ тражити од
Србије да до почетка 2019. године постигне свеобухватни споразум о нормализацији
односа с Косовом ако жели да уђе у Унију до 2025. године, Дачић је рекао да ће, "ако то
буде стајало и у коначној верзији стратегије, одговор Србије бити као до сада - да
прихвата само оно што је у њеном интересу".

  

Амбасадоре земаља ЕУ Дачић је позвао да ставе на папир "то што они мисле", наводећи
да то "никад не може да буде усвојено у Савету ЕУ".

  

"То је њихово билатерално мишљење, ЕУ нема јединствен став о Косову, јер постоје
земље које га нису признале. А и да имају јединствен став, нас то не интересује", рекао
је.

  

Шеф српске дипломатије је казао да до наставка дијалога с Приштином у Бриселу може
доћи тек када дође до неких информација о убиству Оливера Ивановића или
расветљавања тог случаја.

  

Он је подсетио да су ти технички преговори били суспендовани "годину, две дана" и да
је требало да буду настављени оног дана када је Ивановић убијен, али да у таквим
условима дијалога није могло бити. Додао је да се нада да се "технички преговарачи
неће начекати" на наставак дијалога.

  

Дачић је казао да Београд тренутно нема полицијске снаге на Косову и не може да води
истрагу убиства Ивановића.

  

Упитан да ли су Руси пријатељи или партнери Србији, шеф српске дипломатије је рекао
да у то питање не треба уносити емоције, већ водити рачуна о интересима.
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"Не бих волео да то питање прихватамо емоционално или ирационално, већ у складу с
интересима. Ако Русија ставља вето у СБ УН на резолуцију о Сребреници и подржава
нас у међународним форумима кад је реч о Косову, а ако на западне земље не можемо
да рачунамо кад је то у питању, ја морам да направим разлику", навео је Дачић.

  

Говорећи о имену Македоније, рекао је да је ту реч о интересима и навео да је Скопље
признало Косово и гласало за чланство Косова у Унеску, док је Грчка "пријатељска
земља која није признала Косово".

  

"Ако неко даје предност Приштини у односу на Београд, то представља политичку
поруку", казао је Дачић.

  

(Агенције)
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